



Internal Sharia Supervision Committee (ISSC) CBD Al Islami

Islamic Credit Card (Covered Card)

The product is structured based on Commodity Murabaha (Tawarruq) and Wakala deposit, the product is being offered to the customers for offering credit card to facilitate purchases, online and travel requirements, the customers are paying profit on the utilized amount only.

Approval

The Internal Sharia Supervision Committee (ISSC) has reviewed the underlying product structure, services, operational procedures and documents in respect of Islamic Credit Card (Covered Card) based on Commodity Murabaha (Tawarruq) and Wakala deposit as described below, and hereby confirms that the product comply with rules and principles of Sharia.

Structure and Mechanism

1. The customer signs credit card application form.
2. The customer signs promise to purchase.
3. The customer signs agency agreement with the agent (Backoffice FZE).
4. The bank purchases a sharia compliant commodities through DMCC platform.
5. The bank enters into a Murabaha agreement with the customer to sell the relevant commodities to the customer at an agreed Murabaha sale price (the cost price plus Murabaha profit), on deferred payment terms.
6. Once the Murabaha transaction concluded, the customer through the agent will sell the commodities (being purchased by the customer from the bank) to a third party at an amount equal to the cost price on spot basis, by executing an offer to sell.
7. The customer signs Wakala agreement with the bank.
8. The proceeds of commodities (which is an amount equal to the credit limit approved under the facility) will be credited and deposited into Wakala investment account.

لجنة الرقابة الشرعية الداخلية بنك دبي التجاري - الإسلامي

بطاقة الائتمان الإسلامية (البطاقة المغطاة)

يستند هذا المنتج على أساس مرابحة السلع (التورق) ووديعه الوكالة ويتم تقديم المنتج إلى العملاء لتقديم بطاقة ائتمان تهدف إلى تسهيل عمليات الشراء ومتطلبات السفر والمتطلبات الإلكترونية ويدفع العملاء ربحًا على المبلغ المستخدم فقط.

الموافقة

راجعت لجنة الرقابة الشرعية الداخلية هيكله المنتج الأساسي والخدمات والإجراءات التشغيلية والوثائق المتعلقة ببطاقة الائتمان الإسلامية (البطاقة المغطاة) على أساس مرابحة السلع (التورق) ووديعه الوكالة المبينة أدناه، وتؤكد بموجب هذه الوثيقة أن المنتج متوافق مع قواعد ومبادئ الشريعة الإسلامية.

الهيكل والآلية

- 1- يوقع العميل على استمارة طلب الحصول على بطاقة الائتمان.
- 2- يوقع العميل على الوعد بالشراء.
- 3- يوقع العميل على اتفاقية الوكالة مع الوكيل (باك أوفيس منطقة حرة).
- 4- يقوم البنك بشراء سلع متوافقة مع الشريعة الإسلامية من خلال منصة مركز دبي للسلع المتعددة.
- 5- يبرم البنك اتفاقية مرابحة مع العميل لبيع السلع ذات الصلة إلى العميل بسعر بيع مرابحة متفق عليه (سعر التكلفة زائد ربح المرابحة) بشروط الدفع المؤجل.
- 6- بمجرد إتمام صفقة المرابحة، يبيع العميل السلع (التي يشتريها العميل من البنك) من خلال الوكيل إلى طرف ثالث بمبلغ مساوٍ لسعر التكلفة على أساس فوري من خلال التوقيع على عرض البيع.
- 7- يوقع العميل على اتفاقية الوكالة مع البنك.
- 8- سيتم إيداع عائدات السلع (مبلغ يساوي حد الائتمان المعتمد بموجب التسهيلات) في حساب الاستثمار الخاص بالوكالة.



9. The profit generated from Wakala deposit will be used to offset the outstanding applicable Murabaha profit under the facility on the relevant due dates
 10. The customer may utilize the credit card limit as and when needed for its personal use purposes.
 11. The customer shall pay the utilized amount of the credit card limit (partially or fully)
- 9- من المقرر استخدام الربح الناتج من وديعة الوكالة لموازنة ربح المرابحة المستحق المُطبق بموجب التسهيلات في تواريخ الاستحقاق المعنية.
- 10- يجوز للعميل استخدام حد بطاقة الائتمان عند الحاجة لأغراض الاستخدام الشخصي.
- 11- يلتزم العميل بدفع المبلغ المُستخدم من حد بطاقة الائتمان (جزئيًا أو كليًا)

Documentation

1. Credit Card Application Form
2. Promise to Purchase
3. Agency Agreement
4. Murabaha Agreement
5. Wakala Deposit Agreements

الوثائق

- 1- استمارة طلب بطاقة الائتمان
- 2- الوعد بالشراء
- 3- اتفاقية الوكالة
- 4- اتفاقية المرابحة
- 5- اتفاقيات ودائع الوكالة

